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 الخلاصة

تناوؿ البحث موضوع معوقات تطبيؽ معايير المحاسبة الدولية و المعايير الدولية لمتقرير المالي 
لدولي و التوافؽ المحاسبي الدولي و البيئة المحاسبية و جيود حيث سمطت الضوء عمى المحاسبة ا

ماىي معوقات تطبيؽ معايير المحاسبة الدولية اليمف في محاولة تطبيؽ المعايير ، و لمعرفة 
؟ تـ استخداـ المنيج الوصفي التحميمي بالاعتماد عمى  والمعايير الدولية لمتقرير المالي في اليمف

( فردا ، تمكف الباحثوف مف 41استمارة الاستبياف كأداة لجمع بيانات الدراسة لعينة مكونة مف )
%( مف العينة المقررة ، جميع 89( استبياف ، اي أف نسبة الاستجابة كانت )35الحصوؿ عمى )

( مفردة ، وقد تـ  35صائي ، ومنو اصبحت العينة ذات )الاستبيانات كانت صالحة لمتحميؿ الاح
أف ىناؾ حاجة لتوفير تدريب وتطوير مستمر لممحاسبيف التوصؿ الى مجموعة مف النتائج أبرزىا : 

حيث كانت النتيجة  في اليمف بشأف المعايير المحاسبية الدولية والمعايير الدولية لمتقرير المالي
أف المؤسسات المالية في اليمف تعاني مف نقص في ( و 4.4571مرتفعة جدا بوسط حسابي )

حيث كانت  الموارد البشرية المممة بالمعايير المحاسبية الدولية والمعايير الدولية لمتقرير المالي
إنشاء برامج تدريبية منتظمة ( . وقد أوصت الدراسة  3.7143النتيجة مرتفعة بوسط حسابي )

ؿ المحاسبيف وتحديث معارفيـ بالمعايير المحاسبية الدولية. وموحدة عمى المستوى الوطني لتأىي
بالإضافة الى تشجيع المنظمات المينية والجامعات عمى تضميف المعايير الدولية في مناىجيا 

 ومقرراتيا الدراسية لضماف تخريج محاسبيف مؤىميف .
 

الكممات المفتاحية : المحاسبة الدولية ، المعايير ، البيئة المحاسبية 
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Abstract 

  

The research addressed the topic of obstacles to the application of 

international accounting standards and international financial reporting 

standards, as it shed light on international accounting, international 

accounting compatibility, the accounting environment, and Yemen’s efforts 

in trying to apply the standards, and to find out what are the obstacles to 

the application of international accounting standards and international 

financial reporting standards in Yemen? The descriptive analytical method 

was used, based on the questionnaire form, as a tool for collecting study 

data for a sample of (40) individuals. The researchers were able to obtain 

(35) questionnaires, meaning that the response rate was (89%) of the 

planned sample. All questionnaires were valid for statistical analysis. From 

there, the sample became (35) individuals, and a set of results were 

reached, most notably: that there is a need to provide continuous training 

and development for accountants in Yemen regarding international 

accounting standards and international financial reporting standards, as 

the result was very high with an arithmetic mean (4.4571) and that the 

institutions Finance in Yemen suffers from a lack of human resources 

familiar with international accounting standards and international financial 
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reporting standards, as the result was high with an arithmetic mean of 

(3.7143). The study recommended establishing regular and unified 

training programs at the national level to qualify accountants and update 

their knowledge of international accounting standards. In addition to 

encouraging professional organizations and universities to include 

international standards in their curricula and courses to ensure the 

graduation of qualified accountants. 
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